
آرمان ملی: یک فوتبالیست سنگاپوری به نام فاندی احمد با 
عبور از علیرضا جهانبخش، پارک جی سونگ، شینجی اونو و رضا 
قوچان نژاد، توانست عنوان بهترین بازیکن آسیایی تاریخ لیگ 

هلند را به دست بیاورد!
 وضعیت جهانبخش 

از چند ماه قبل صحبت هایی مبنی بر جدایی علیرضا 
جهانبخش از فاینورد وجود داشت و در پایان مسابقات این 
اخبار شکل جدی و اجرایی به خود گرفت. با این حال و از 
مدتی قبل شایعه هایی منتشر شد با این مضمون که شاید 
جهانبخش قرارداد خود را به مدت یک فصل دیگر با فاینورد 
تمدید کند. موضوعی که در ابتدا خیلی مورد توجه قرار نگرفت 
اما به نظر می رسد حالا به شایعه ای قوی، حداقل در میان 
رسانه های هلندی تبدیل شده است. علیرضا جهانبخش به 
کره با فاینورد  روتردام بازگشته و گفته می شود که در حال مذا
برای همکاری جدید است. او پس از جدایی از دی کویپ بدون 
قرارداد است، اما قبلاً چندین بار با برایان پریسکه- سرمربی 
جدید فاینورد- درباره همکاری احتمالی صحبت کرده است. 
جهانبخش روز شنبه در دیدار تمرینی فاینورد مقابل سرکل 
بروژ در ورزشگاه وارکنورد حضور داشت و این دیدار را از نزدیک 
تماشا کرد. پس از سه فصل، جهانبخش و فاینورد ماه گذشته 
خداحافظی کردند. با این حال جهانبخش هنوز با باشگاهی 
کره با فاینورد برای  جدید به توافق نرسیده و گویا در حال مذا
همکاری جدید است. با این حال و در شرایط کنونی مشخص 
نیست که آیا خود فاینورد آماده بازگشت کاپیتان تیم ملی ایران 
؛ زیرا جهانبخش به سختی در برنامه های آرنه  است یا خیر
اسلات در فصل آخر حضور داشت. جهانبخش همزمان با آرنه 
کنون همزمان با سرمربیگری او در  اسلات وارد فاینورد شد و ا
لیورپول نیز از این تیم جدا می شود. جهانبخش در دو سال اول 
حضورش بازیکنی کلیدی به حساب می آمد، اما فصل گذشته و 
به دلیل بروز چند آسیب دیدگی کمتر در زمین حضور داشت. 
او در مجموع ۲۳ بازی، ۱ گل به ثمر رساند و ۲ پاس گل داد. 
جهانبخش البته در هفته های اخیر با چند تیم از سری آ ایتالیا از 
کره کرده اما  جمله هلاس ورونا و همچنین بوندسلیگا و لالیگا مذا
هنوز به نتیجه ای نرسیده است. این وینگر ۳۰ ساله در هفته های 
اخیر با شایعاتی مبنی بر انتقال به بشیکتاش، جایی که جیووانی 
فن برونکهورست در رأس آن قرار دارد، مورد توجه قرار گرفت. 
البته این انتقال هرگز رسمی نشد و طرفین به توافقی دست پیدا 
نکردند. خود جهانبخش پیش از این درباره اینکه می خواهد در 
اروپا بماند، گفت: »دوست دارم در اروپا بمانم، چون خودم را از 

نظر روحی و جسمی در بالاترین سطح فوتبال می بینم.«
 تماس پرسپولیس 

در تماس وکیل علیرضا جهانبخش و رضا درویش، مدیرعامل 
پرسپولیس به شکل رسمی پیشنهاد داد تا کاپیتان تیم ملی 
فوتبال ایران فصل آینده را در باشگاه بزرگ پرسپولیس توپ 
بزند. وکیل جهانبخش نیز با تشکر و قدردانی از پیشنهاد باشگاه 
پرسپولیس اعلام کرد که این بازیکن فعلا برنامه ای برای حضور در 

ایران نداشته و همچنان قصد دارد در خارج از کشور به فوتبال 
خود ادامه دهد. باشگاه پرسپولیس نیز برای کاپیتان کشورمان 

در ادامه مسیر فوتبالی اش آرزوی موفقیت کرد. 
 جنگ برای پیراهن

ماجرای علیرضا جهانبخش و فاینورد وارد فاز تازه ای شده 
و شاید طرفین به همکاری خود ادامه بدهند. با این حال از 
هلند اخبار دیگری نیز به گوش می رسد. اخباری مبنی بر اینکه 
پیراهن شماره ۷ جهانبخش در فاینورد چند مشتری جدید پیدا 
کرده است، آنهم در شرایطی که هنوز بحث هایی برای بازگشت 
کاپیتان تیم ملی ایران به نایب قهرمانی لیگ هلند وجود دارد. 
جنگ برای تصاحب پیراهن شماره ۷ جهانبخش بالا گرفته و این 
امکان وجود دارد که در صورت عدم تمدید قرارداد بازیکن ایرانی، 
یک هلندی آن را بر تن کند. گیریترویدا که یکی از بازیکنان کلیدی 
فاینورد است و در یورو نیز عضو تیم ملی هلند بود، در ازای تمدید 
قراردادش خواسته قابل توجهی دارد. کاپیتان فاینورد دوست 
دارد با پیراهن شماره ۷ برای تیمش بازی کند. شماره پیراهنی 
که فصل گذشته بر تن علیرضا جهانبخش بود. در صورت جدایی 
جهانبخش از فاینورد، این شماره خالی است. گیرترویدا از فصل 
کنون دوست دارد  ۲۰۲۲/۲۳ با پیراهن شماره ۴ بازی می کند، اما ا
شماره ۷ را برای تمدید قرارداد بعدی در اختیار داشته باشد. 

دلیل دقیق این امر هم مشخص نیست. 
 نظرسنجی 

فاندی احمد، بزرگ ترین فوتبالیست تاریخ سنگاپور 
کنفدراسیون فوتبال آسیا  در نظرسنجی آنلاین 

)AFC( برای انتخاب بهترین بازیکن آسیایی 
اردی ویزه هلند، در صدر قرار گرفت. او در 

برجسته  بازیکنان  نظرسنجی،  این 
سونگ،  جی  پارک  مانند  آسیایی 

منچستریونایتد،  سابق  ستاره 
شینجی اونو هافبک ملی پوش 
ژاپنی، رضا قوچان نژاد مهاجم 
سابق هیرنفین و زووله و علیرضا 
جهانبخش کاپیتان تیم ملی ایران 

را شکست داد. این بازیکن ۵۸ ساله 
۳۷ درصد از ۲۸۶۳۱ رأی آنلاین را 

به دست آورد و رضا قوچان نژاد با ۲۸ 
درصد و علیرضا جهانبخش با ۲۵ درصد 

رای را تحت الشعاع قرار داد. پارک جی 
سونگ در کمال تعجب تنها ۸ درصد از آرا را 

به دست آورد، در حالی که اونو تنها یک درصد را 
به خود اختصاص داد! در سنگاپور و حتی فوتبال 

آسیا این یک شگفتی عجیب است. بسیاری از 
نامزدهای دیگر عناوین بسیاری را کسب کرده اند، اما 
فاندی احمد نه. او می گوید: »من از خانواده، دوستان 

و طرفدارانی که به من رای دادند و تلاش سخت من را 
به یاد می آورند، سپاسگزارم.« فاندی اولین سنگاپوری 

بود که در سال ۱۹۸۳ با قراردادی دو ساله به اف سی خرونینخن 
پیوست و برای یک باشگاه فوتبال در سطح بالای اروپا بازی کرد. 
این مهاجم که در آن زمان تنها ۲۱ سال داشت، بلافاصله با دو 
گل در اولین بازی، جایگاه خود را مستحکم کرد و در نهایت در 
۳۶ بازی برای باشگاه هلندی ۱۱ گل به ثمر رساند. از همه گل ها 
به یاد ماندنی تر، فتح دروازه اینترمیلان در جام یوفا بود. هواداران 
خرونینخن در اولین فصل حضور فاندی احمد در سال ۱۹۸۴- 
۱۹۸۳ او را به عنوان محبوب ترین بازیکن خود انتخاب کردند، اما 
مصدومیت دومین فصل حضور او در این باشگاه را مخدوش 
کرد. تمدید سه ساله در سال ۱۹۸۷ در نهایت به دلیل مسائل 
مربوط به مجوز کار از بین رفت و فاندی احمد مجبور شد به 
سنگاپور برگردد و فوتبال خود را در کشورش ادامه بدهد. علاوه بر 
پارک جی سونگ )پی اس وی آیندهوون(، اونو )فاینورد روتردام(، 
جهانبخش )نایمخن، آلکمار و فاینورد( و قوچان نژاد )هیرنوین، 
زووله(، سایر فوتبالیست های انتخاب 
شده برای این نظرسنجی عبارت 
بودند از: برت هولمن استرالیایی 
 ،) ، نایمخن، آلکمار کسلسیور )ا
کس،  )آژا سیلندر جیسون 
گرافشاپ، توئنته، پی اس وی 
آیندهوون( و لی یونگ پیو و هو 
جونگ مو، هر دو از کره جنوبی و پی 

اس وی آیندهوون. 
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نتیجه عجیب یک نظرسنجی 

تر از جهانبخش فوتبالیست سنگاپوری بالا

مهاجم منچسترسیتی ، ارلینگ 
هالند،  تصاویر جالبی از خود 
گشت از آمریکا به  در پرواز باز
انگلیس منتشر کرد و تایید کرده 
که هیچ غذایی نخورده است. 
این مهاجم نوشت: من یک 
پرواز 7 ساعته داشتم. بدون 
تلفن، بدون خواب، بدون آب، 

بدون غذا، فقط نقشه!

ش  پو ملی  لفتی  ا ی  مهد
ژیمناستیک در فینال وسیله 
پرش خرک هفتم شد. مهدی 
الفتی تنها نماینده ژیمناستیک 
ایران در نهمین روز از بازی های 
المپیک ۲۰۲۴ پاریس در فینال 
وسیله پرش خرک مسابقه 
داد. او رده هفتم بین هشت 

فینالیست قرار گرفت. 

جود بلینگام، ستاره رئال مادرید، 
به تقلید شادی گل خودش از 
سوی دوچرخه سواری که قهرمان 
کنش نشان داد.  المپیک شد، وا
ستاره رئال مادرید سپس پست 
این دوچرخه سوار را در استوری 
گرام خود منتشر کرد و با  اینستا
یک ایموجی مدال طلا و دست 

کنش نشان داد.  زدن، به آن وا

ت
شــ

س نو
عک

کنش   بدون غذا هفتمی         وا

گفتوگو

میثم بائو بازیکن سالهای نه چندان دور 
استقلال در مورد عملکرد مدعیان قهرمانی  قبل 

از شروع مسابقات صحبت کرد. 
    درباره عملکرد تیم های پرسپولیس و 
استقلال در فصل نقل و انتقالات چه نظری 

دارید؟
 هر دو تیم یارگیری خوبی داشتند و مهره های 
بسیار خوبی جذب کردند. بازیکنان تأثیرگذاری 
به دو تیم اضافه شدند و از سپاهان بازیکنان 
کلیدی گرفتند. شرایط برای هر دو تیم خوب 
است، فصل قبل هم استقلال تیم پر مهره ای 
داشت که توانست تا هفته آخر مدعی باشد ولی 
دیدگاه این بود که بهترین یارگیری نشده است. 
طبیعی است که استقلال و پرسپولیس مدعی 

باشد و یارگیری قوی کنند.
می تواند  نکونام  جواد  شما   نظر  به   

استقلال را به قهرمانی برساند؟
استقلال و پرسپولیس برای قهرمانی بسته 
می شوند. رامین رضاییان و فرشاد احمدزاده 
بازیکنان کلیدی سپاهان بودند که جذب این 
دو تیم شده اند. مهره های دیگری هم اضافه 
شده اند، نکونام دومین فصل سرمربیگری اش 
را پیش رو دارد و بهانه ای برای قهرمان نشدن 
با استقلال ندارد. در طرف دیگر هم پرسپولیس 
در بحث مدیریتی عملکرد بسیار خوبی داشته، 
این جور نیست که سرمربی این تیم به خاطر 
نداشتن شناخت از فوتبال ایران نتواند تیمش 
را مدعی قهرمانی نگه دارد. بازیکنان خوبی 
در پرسپولیس حضور دارند و بازیکنان خوبی 
جذب شده اند، از جمله گلر خارجی که به تیم 
اضافه شده است، علی علیپور و فرشاد احمدزاده 
تجربه قهرمانی با این تیم را دارند. بازیکنانی در 
تیم نیستند که همانند هندوانه دربسته باشند، 
خارجی های جدید هم مورد اعتماد سرمربی 
هستند و خارجی های مانده در تیم هم در 
قهرمانی فصل قبل مؤثر بودند، پس سرمربی 
تیم با اتکا به نفرات خوب خود در کسب نتیجه 

به مشکل چندانی نمی خورد.
کتور و سپاهان      درباره وضعیت تیم های ترا

چه نظری دارید؟
کتور در یارگیری عملکرد خیلی خوبی   ترا
داشته و مسئله مهم مدیریت بازیکنان این تیم 
کتور ستاره گرفته است  است. نمی توان گفت ترا
ولی همین بازیکنان هم نیاز به مدیریت دارند 
و در صورتی که این کار به درستی اجرایی شود، 
گر موفق به مدیریت  قطعاً نتیجه می گیرند. ا
نشوند کار سخت خواهد شد. سپاهان ثبات دارد 
و همیشه مدعی قهرمانی است. یکی از مدعیان 
خواهد بود و سیستم باشگاه داری آن متفاوت با 

سایر باشگاه های شهرستانی است. 

بائو: 
کتور در یارگیری  ترا

عملکرد خیلی خوبی 
داشته است 

   کارلوس ادریل یولو ژیمناست فیلیپینی  
قهرمان المپیک پاریس شد. کارلوس ادریل 
یولو با کسب ۱۵۰۰۰ امتیاز آرتم دولگوپیات و 
جک جارمن بریتانیایی را شکست داد و دومین 
طلای المپیک فیلیپین در تاریخ و اولین طلای 
المپیک مردان را برای کشورش به دست آورد. 
یولو اولین مرد فیلیپینی شد که طلای المپیک 
را به دست می آورد. پیش از او هیدلین دیاز 
وزنه بردار زن فیلیپینی که در وزن ۵۵ کیلوگرم 
در توکیو قهرمان شد، اولین طلایی تاریخ این 

کشور در بازیهای المپیک لقب گرفت.
گر نوجوان تیم کانادا در المپیک ۲۰۲۴     شنا
پاریس توانست سه مدال طلا و یک نقره بگیرد. 
گر ۱۷ ساله کانادا در  سامر مکینتوش دختر شنا
المپیک ۲۰۲۴ پاریس توانسته شگفتی ساز شود 
و سه مدال طلا و یک نقره گرفته است. او در ماده 
۲۰۰ متر پروانه، ماده ۲۰۰ متر و ۴۰۰ متر ترکیبی 
انفرادی مدال طلا گرفت و در ماده ۴۰۰ متر آزاد 
گر در المپیک  به مدال نقره رسید. این شنا
۲۰۲۰ توکیو نیز حضور داشت اما مدال نگرفت. 
با این حال با ۱۴ سال سن، جوان ترین عضو تیم 
المپیک کانادا بود. مادر  این ورزشکار کانادایی 
گر بوده و در المپیک ۱۹۸۴ لس آنجلس  هم شنا
گر نوجوان از هفت  شرکت کرده است. این شنا
سالگی شنا را آغاز کرده و عنوان می کند شش روز 

در هفته و روزی دوبار تمرین می کند.
گر آمریکایی، نهمین مدال      کتی لدکی، شنا
طلای المپیک دوران حرفه ای خود را به دست 
آورد و به رکورد لاریسا لاتینینا، ژیمناست اهل 
شوروی رسید. کتی لدکی در المپیک پاریس 
در ماده ۸۰۰ متر آزاد با زمان ۸ دقیقه و ۱۱ ثانیه 
و چهار صدم ثانیه قهرمان شد و بالاتر از  آریرن 
تیتموس استرالیایی با زمان )۸:۱۲.۲۹(  و پیج 
مدن آمریکایی با زمان )۸:۱۳.۰۰( ایستاد. مایکل 
گر آمریکایی رکورددار بیشترین مدال  فلپس شنا
طلای المپیک است که ۲۳ بار قهرمان این بازی 
ها شده است. او قبلاً یک مدال طلا در المپیک 
۲۰۱۲ لندن، چهار طلا در بازی های ریودوژانیرو 
۲۰۱۶ و دو طلا در المپیک ۲۰۲۱ توکیو کسب کرده 
بود. لدکی ۲۶ ساله ۴ مدال نقره نیز در این 
گر آمریکایی  بازی ها دارد. در مجموع، این شنا
۲۱ بار قهرمان جهان شده و تنها زنی است که 
به چنین موفقیتی دست یافته است. لاریسا 
کنون ۸۹  لاتینینا، ژیمناست اهل شوروی که ا
ساله است، چهار مدال طلا در المپیک ۱۹۵۶ 
ملبورن، سه مدال طلا در المپیک رم )۱۹۶۰( و دو 
مدال طلا در بازی های توکیو )۱۹۶۴( به دست 
آورد و او هم با ۹ طلای المپیک پرافتخارترین زن 

المپیکی است.

المپیک2024

دیدگـاه

کوتاه
ع در ایفمارک و اختلاف این سرمربی  میزان: عدم حضور زار
ع در  با مدیران باشگاه رنگ و بوی جدی به خود گرفت و زار
آستانه فسخ و جدایی زودهنگام پیش از آغاز فصل قرار دارد! 
ع در اعتراض به عملکرد مدیران شمس آذر قزوین  مازیار زار
در نقل وانتقالات کم فروغ این باشگاه، انتقاداتی را نسبت به 
این باشگاه مطرح کرده است. او حدود ۲ هفته است به عنوان 
سرمربی جدید قزوینی ها جایگزین سعید دقیقی شد. شنیده 
ع و خرید  شده مدیران این باشگاه قصد دخالت در کار مازیار زار
بازیکن بدون هماهنگی او را داشتند. گفتنی است؛ صبح دیروز 
سرمربی مستعفی شمس آذر و دستیارانش همراه با بازیکنان 
این تیم در تست های پزشکی ایفمارک حضور نداشتند.با 
این وجود قرار است امروز تکلیف ادامه همکاری این سرمربی 

انزلی چی با شمس آذر مشخص شود.
کنش به آماده   ایسنا: مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در وا
نبودن ورزشگاه آزادی تا اطلاع ثانوی می گوید این ورزشگاه 
که درحال بازسازی است برای میزبانی در لیگ نخبگان آسیا 
از ۲۵ شهریور در اختیار این باشگاه خواهد بود.  رضا درویش 
در گفت وگو با ایسنا درباره اینکه پرسپولیس در چه ورزشگاهی 
از رقبای خود در آسیا میزبانی خواهد کرد، گفت: ما ورزشگاه 
آزادی را معرفی کرده ایم و آقای نصیبی هم به من گفته اند 
۲۵ شهریور آماده می شود و در اختیار  که این ورزشگاه تا 

پرسپولیس قرار می گیرد.

بیــنالمــلل
کرات خود با مشتری     سنگربان پیشین منچستریونایتد مذا
ایتالیایی اش که اخیراً به بن بست خورده بود را از سر گرفت. 
داوید دخه  آ که از ماه پیش و به دنبال انقضای قراردادش با 
کره  منچستریونایتد، بدون تیم بوده است، دور جدیدی از مذا
با باشگاه فیورنتینای ایتالیای را آغاز کرده است. طی هفته های 
کراتی داشت که البته به نتیجه  سنگربان اسپانیایی با جنوا مذا
نرسید و پس از آن فیورنتینا برای جذب او اقدام کرد اما شروط 
دخه آی ۳۳ ساله از جمله حقوق مورد نظرش از نظر تیم فلورانسی 
کرات دو طرف متوقف  غیرقابل پذیرش بود و به همین دلیل مذا
شد. با این حال طبق ادعای خبرنگار ایتالیایی آلفردو پدولا، دور 

کرات میان دخه آ و تیم بنفش پوش  جدیدی از مذا
آرتمیو فرانکی طی ۲۴ تا ۴۸ ساعت آینده 

آغاز خواهد شد. طبق ادعای پدولا، 
دخه آ با وجود دریافت پیشنهادهای 
متعدد، فیورنتینا را ترجیح می دهد 
و این احتمال وجود دارد که او برای 
هموار شدن مسیر بازگشتش به دنیای 

فوتبال از حقوق مدنظر خود بکاهد. 
گفته می شود قرارداد مد نظر 

دریافتی  با  ساله   ۲ دخه آ 
سالانه ۲.۵ میلیون یورو 

است.

لیگایی ها در لیگ برتر فوتسال نگرانی شمسایی از افت لا
فوتسال  لژیونرهای  عملکرد  افت 
کشورمان که به لیگ ایران برگشته اند در 
کادر  نگرانی  باعث  جهانی،  جام  آستانه 
گذشته  سال  است.  شده  ملی  تیم  فنی 
سالار  اولادقباد،  مسلم  طیبی،  حسین 
آقاپور و سعید احمد عباسی چهار بازیکن 
تیم ملی فوتسال ایران بودند که در لیگ 
فوتسال اسپانیا توپ می زدند اما همه این 
نفرات امسال به لیگ ایران بازگشتند تا 
پیش از جام جهانی که در شهریورماه برگزار 
می شود، آمادگی خود را به بالاترین حد 
ممکن برسانند. طیبی، اولادقباد و آقاپور به 
گهر زمین سیرجان پیوستند و احمدعباسی 
گیتی پسند  یعنی  خود  سابق  تیم  به  نیز 
گیتی پسند در حال حاضر  بازگشت. تیم 

هر چهار بازی ابتدایی خود را در فصل 
جدید با پیروزی پشت سر گذاشته اما سعید 
همیشه  مانند  نتوانسته  عباسی  احمد 
خود را در قامت یک بازیکن بزرگ و گلزن 
نشان دهد و در سوی دیگر نیز گهر زمین 
از  خود،  گران قیمت  خریدهای  وجود  با 
چهار بازی، سه شکست را تجربه کرده و سه 
بازیکن بزرگ این تیم نیز نتوانستند عملکرد 
خوبی داشته باشند. چندی پیش وحید 
در  فوتسال  ملی  تیم  سرمربی  شمسایی 
گفت وگو با ایرنا در خصوص عملکرد لژیونرها 
گفته بود که »من به تک تک مربیان لیگ 
احترام می گذارم و با آنها در ارتباط هستم 
اما باید مواظب باشند بازیکنان دچار ضربه 
بزرگ سریع خود  بازیکن  روحی نشوند. 

را از این شرایط دور می کند. چون ما با 
از  و برخی  بودیم  ارتباط  این معضل در 
بازیکنانمان پیش از شروع جام ملت ها 
در تیم های باشگاهی افت کرده بودند و 
زمان برد تا درست شوند. تیم ملی با باشگاه 
متفاوت است. بازیکن می تواند هر سال 
تیمش را عوض کند اما نمی تواند تیم ملی را 
عوض کند. خدا کند بازیکنان بزرگ ما دچار 
افت روحی نشوند.« این گفته شمسایی 
نشان از این دارد که لژیونرهای ایرانی که به 
لیگ برتر بازگشته اند، نتوانستند عملکرد 
خوبی داشته باشند و این موضوع به طور 
حتم در تیم ملی هم اثرگذار خواهد بود. 
تیم ملی فوتسال پس از هفته ششم لیگ 
برتر باید اردوهای خود را جهت آماده سازی 

برای حضور در جام جهانی آغاز کند و کادر 
فنی تیم ملی بیش از پیش نگران وضعیت 
افت لژیونرهاست. لژیونرهایی که به ایران 
برگشته اند و باید در جام جهانی تفاوت ها 
را رقم بزنند. البته این نکته هم دور از ذهن 
که شمسایی لیست تیم ملی را با  نیست 
سورپرایز، اعلام کند. او پیش از این گفته بود 
گر بازیکنان بزرگ تیم ملی به همین  که »ا
منوال ادامه دهند، قطعا سورپرایز خواهند 
شد.« تیم ملی فوتسال کشورمان در مرحله 
با  ازبکستان   ۲۰۲۴ جهانی  جام  گروهی 
تیم های فرانسه، ونزوئلا و گواتمالا همگروه 
شده است. جام جهانی فوتسال ۲۰۲۴ از ۲۴ 
شهریور تا ۱۵ مهرماه در کشور ازبکستان 

برگزار می شود.

فوتبال  تیم  پیشکسوت  روشن  حسن 
استقلال با بیان اینکه تعصب به پیراهن تیم ها 
نسبت به گذشته کم شده است، گفت: زمانی 
که در استقلال بازی می کردم از پرسپولیس 
پیشنهاد داشتم ولی خجالت می کشیدم به 

کسی بگوییم از تیم رقیب پیشنهاد دارم.
نقل و انتقالات 

حسن روشن در گفت وگو با خبرنگار ایرنا، 
در خصوص وضعیت نقل وانتقالات باشگاه 
نقل وانتقالات  از  داشت:  اظهار  استقلال، 
استقلال خبری ندارم، اما وقتی تیم به اردوی 
خواسته های  یعنی  می شود  اعزام  خارجی 
گر  کادرفنی برآورده شده است. شک ندارم ا
از نقل وانتقالات باشگاه  کادرفنی استقلال 
کنون در تهران به کارش ادامه  راضی نبود، تیم ا
می داد. امیدوارم استقلال لیگ بیست وچهارم 

را پر قدرت شروع کند.
برنامه بازی ها 

وی در مورد مشخص شدن برنامه  بازی های 
استقلال در لیگ گفت: قطعا تمامی افرادی که 
در استقلال حضور دارند برایشان مهم نیست 
با چه تیمی بازی می کنند. تیم باید در فصل 
جدید برای قهرمانی بجنگند. دوست دارم 
شرایط تیم به گونه ای باشد که استقلال در لیگ 
نخبگان آسیا هم عملکرد خوبی داشته و باعث 
شادی هواداران شود. پیشکسوت استقلال، 
افزود: تیمی مثل الهلال عربستان خودش را 
برای لیگ نخبگان مهیا می کند و توجه  چندانی 
متاسفانه  ندارد.  کشورش  داخلی  لیگ  به 
تیم های لیگ برتری ما فقط برای لیگ داخلی 
بسته می شوند و نگاهی به آسیا ندارند. بارها 
شاهد بودیم تیم های ایرانی در خانه خودمان 

به حریفان آسیایی باخته اند چون در حد آسیا 
بازیکن جذب نکرده اند.

قهرمانی در لیگ ۲۴
روشن درباره اینکه آیا استقلال می تواند در 
لیگ بیست وچهارم به قهرمانی برسد، یادآور 
شد: فصل قبل عملکرد استقلال عالی بود و 
بدون داشتن ستاره توانست به نایب قهرمانی 
برسد. تمام بازیکنان با جان و دل بازی کردند. 
با این حال تعصب به تیم و پیراهنش نسبت 
به گذشته خیلی کم شده است و به قول علی 
پروین تعصب به پیراهن تیم ها مثل گذشته 

نیست.
حضور رامین رضاییان 

وی در خصوص آمدن رامین رضاییان به 
کرد: رضاییان بازیکن  استقلال خاطرنشان 
تیم ملی است و قطعا با تجربه ای که دارد به 

تیم کمک می کند. امیدوارم او بتواند بهترین 
کیفیت خود را نشان دهد. بازیکن باید با رضایت 
قلبی به استقلال بیاید و به فکر چیز دیگری 
نباشد. زمانی که در استقلال بازی می کردم 
از پرسپولیس پیشنهاد داشتم ولی خجالت 

می کشیدم این پیشنهاد را به کسی بگویم.
میزبانی در مشهد؟

روشن در مورد میزبانی احتمالی استقلال از 
حریفان در ورزشگاه امام رضا مشهد، تصریح 
کرد: این اقدام خوبی تلقی نمی شود چون 
استقلال یک تیم تهرانی است و هواداران 
گر استقلال  زیادی در تهران دارد. شک ندارم ا
در ورزشگاه امام رضا )ع( میزبان باشد، در 
نتیجه گیری چندان موفق نمی شود، چون 
حضور هوادار باعث می شود بازیکنان با روحیه 

بالا بازی کنند.

حیف و میل پول در فوتبال ایران 

آبی پوشان با وجود خرید های خوبی که انجام دادند و اردو 
آماده سازی پیش فصل که در ترکیه برپا کردند شرایط خوبی را 
کوتا و  ایجاد کردند. امیدوارم خرید خارجی ها نهایی شود. کا
اندونگ بازیکنان باتجربه ای هستند.  ۲ بازیکن خارجی که مدنظر 
گر اضافه شوند تقریباً می شود گفت که نقل و  باشگاه هستند ا
گر این ۲ بازیکن اضافه نشوند باز هم  انتقالات را برده ایم. البته ا
در نقل و انتقالات خوب عمل کرده ایم و باید یک خسته نباشید 
به سمیعی بگوییم. به اعتقاد من ماشاریپوف می تواند نقش 
یک بازیساز خوب را ایفا کند. چندین سال است که از جذب یک 
هافبک طراح صحبت می کنیم، اما هربار به دنبال خرید بازیکنانی 
می روند که شاید نیمکت نشین شوند. بازی ها تا ۱۰ روز دیگر آغاز 
می شود و باید هرچه هست و نیست را تکمیل کنند.  به نظرم اردو 
ترکیه موثر بود و بازیکنان دور از حاشیه بودند و مهم ترین چیزی 
که من دیدم این بود که جواد نکونام در سکوت خبری کار ها را 
پیش می برد به طوری که انگار نیست! جواد نکونام برخلاف فصل 
گذشته تمرکز خوبی روی تیم دارد. هلدینگ و مدیریت باشگاه 
تلاش زیادی برای تقویت تیم انجام دادند و امیدوارم با برنامه ریزی 
دقیق بازی های نخست را با برتری پشت سر بگذاریم و با کسب 
امتیازات لازم در قامت تیم قهرمان ظاهر شویم. به نظرم امسال 
کم خواهد بود و هواداران  آرامش خوبی در اردوگاه آبی پوشان حا
هم از این آرامش لذت خواهند برد.  علی کریمی و قائدی شرایط 
آمدن به استقلال را نداشتند و نباید با این دلیل زحمات مالک و 
گر نتوانستیم برخی بازیکنان را جذب به  مدیریت را خراب کرد. ا
این خاطر بود که همانند یک تیم خاص قوانین را دور نزدیم. به 
نظرم تاج برای یکبار هم که شده باید قوانین را اجرا کند و جلوی 
بی قانونی های سرخ ها را بگیرد. آن ها مظلوم نمایی می کنند و 
زیر چهره مظلوم خودشان قایم شده اند. به نظرم تاج هم نگاه 
رنگی داردو از فدراسیون تا صداوسیما به یک رنگ خاص گرایش 
گر قوانین سقف قرارداد به طور جدی اجرا نمی شود به  دارند. ا
این خاطر است که مدیران پرسپولیس با استفاده از نفوذ هایی 
که دارند برخی قوانین را دور می زنند و این وسط دودش در چشم 
هواداران و پیشکسوتان تیم استقلال می رود. فدراسیون یکبار 
برای همیشه قاطعانه این موضوع را پیگیری کند و تبعیض ها را 
کنار بگذارند. آن ها قوانین را دور می زنند و بعد ها از مراجع بالاتر 
تمام تیم ها را جریمه می کنند.  به شخصه برای فوتبال ایران 
متاسفم! چندین دهه است که نتواستند یک کار مثبت برای 
انجام بدهند و همواره پول ها را حیف میل کردند و در جهت 
ارتقا فوتبال ایران قدم برنداشتند. مشگل فوتبال ما آنجا بود که 
یک نفر دل نسوزاند و همواره به صورت غیر اصولی پول ها هزینه 
هیچ شد. این برای شخصیت فوتبال ایران بد است که تنها یک 
ورزشگاه خوب داشته باشیم که آن هم به خاطر ضعف مدیریتی 
از دسترس خارج شده است. باید شفاف سازی کنند و بگویند 
دقیقا چه چیزی باعث شده که سرخابی ها از ورزشگاه آزادی بیرون 
رانده شوند؟! ورزشگاه تختی موقعیت مکانی خوبی ندارد و از همه 
مهم تر شرایط خوبی ندارد. این ورزشگاه از لحاظ چمن، سکو ها 
گر بازی ها را به جای ورزشگاه تختی در  و ... شرایط خوبی ندارد. ا

پارک برگزار کنند بهتر است! 

محمدنوری
کارشناسفوتبال

روشن: خجالت می کشیدم پیشنهاد پرسپولیس را به کسی بگویم 


